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Spørgsmål 

Hvad kan ministeren oplyse om samarbejdet mellem Skatteministeriet/SKAT og Justits-

ministeriet/politiet om håndhævelse af vejbenyttelsesafgiften, herunder hvorfor ANPG 

(Automatisk NummerPladeGenkendelse) ikke anvendes til at tjekke betalt vejbenyttelses-

afgift i Danmark? 

 

Svar 

SKAT samarbejder med politiet om gensidig udveksling af oplysninger og fælles kontrol-

aktioner mod ”tunge” køretøjer (over 3.500 kg.). Det er dog politiet alene, som står for 

kontrollen og udstedelse af bøder for manglende betaling af vejbenyttelsesafgift. 

 

Da ANPG er et internt arbejdsredskab for politiet, har SKAT ikke adgang til dette udstyr 

og kan derfor heller ikke udtale sig om eventuel anvendelse af ANPG i forbindelse med 

kontrol efter vejbenyttelsesafgiftsloven. 

 

Det er min holdning som skatteminister, at man nøje – af retssikkerhedsmæssige grunde 

– bør søge den rette balance mellem behovet for dataadgang, der sikrer let og effektiv 

kontrol for SKAT, og hensynet til borgernes ret til privatliv. I det konkrete tilfælde, hvor 

det er politiet, som både har kompetencen til at kontrollere og udstede bøder for mang-

lende betaling af vejbenyttelsesafgift, er der ikke grundlag for at overveje at give SKAT 

adgang til ANPG, hvilket jeg i øvrigt også ville mene var udtryk for en forkert balance. 

 

Jeg vil dog gerne understrege, at det generelt er vigtigt for mig, at myndighederne samar-

bejder – også SKAT og politiet – når det bidrager til en bedre håndhævelse af reglerne. 
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